
Bijdrage begroting 2022: Nieuw perspectief

Voorzitter,  

Vorig jaar moesten we als Gouda de broekriem aanhalen. Inmiddels gloort er meer licht aan de 
financiële horizon. Wij zien daarom mogelijkheden om een deel van de vorig jaar doorgevoerde 
bezuinigingen (c.q. ombuigingen) terug te draaien. Daarnaast zouden wij graag zien dat het college 
aan de slag gaat met enkele belangrijke uitdagingen en om die reden willen wij de begroting 
amenderen.

Terugdraaien bezuinigingen groenonderhoud

De bezuiniging die ons misschien wel het meest aan het hart ging was die op groen. Wij vonden het 
bijzonder spijtig dat het broodnodige extra onderhoud van parken daardoor geen doorgang kon 
vinden. Om die reden hebben wij het college gevraagd om in ieder geval een pilot te starten die zou 
moeten leiden tot een ontwerp voor toekomstbestendige parken rekening houdend met 
bodemdaling en biodiversiteit (aangenomen motie 11 november 2020). We horen graag van het 
college wat de stand van zaken is van deze pilot en of het college inmiddels meer kan vertellen over 
de uitkomsten hiervan. We zijn er voorstander van om alsnog extra te investeren in groenonderhoud 
en in het bijzonder in het opknappen van het Van Bergen IJzendoornpark. We horen graag hoe het 
college daar tegen aan kijkt.

Waterfonds

Als ChristenUnie hebben we niet alleen oog voor groen, maar ook voor blauw. Wij willen dat 
historische waterstructuren in de Goudse binnenstad worden hersteld. In dat licht is het een gemiste 
kans dat er op korte termijn geen doorvaarbare peilscheiding lijkt te komen ter hoogte van de 
Turfmarkt. Wij zijn bijzonder teleurgesteld dat de kosten hiervoor hoger blijken te zijn dan eerder 
aangenomen waardoor de steun hiervoor is afgekalfd. Tegelijkertijd richten wij de blik naar voren. 
Doorvaart naar de Turfmarkt is geen doel op zich. Belangrijker is wat ons betreft dat er op termijn 
een doorlopende intieme vaarroute wordt gerealiseerd. Wij willen dat er via een nieuw te vormen 
Waterfonds geld opzij wordt gezet dat kan dienen als een startbudget om op termijn alsnog de 
ambitie van een intieme vaarroute waar te maken. Graag horen wij van het college welke concrete 
stappen het wil zetten om tot een (gedeeltelijk) herstel van de historische waterstructuur te komen 
in lijn met de Toekomstvisie 2030 en de unaniem door de raad aangenomen motie ‘Gouda leeft met 
water’ (28 oktober 2020). 

Gouda750 

Het begrotingsjaar 2022 is ook het jaar van Gouda750 en daarmee een jaar waarin we als Gouda 
optimaal voor de dag willen komen. Naar aanleiding van een vraag van de ChristenUnie heeft het 
college toegezegd (26 mei 2021) om zich in te spannen voor het rechtzetten van scheefstaande 
stoeppalen en verwijdering van overbodige palen. De ChristenUnie wil dat er budget wordt 
uitgetrokken voor realisatie hiervan.  



Wij vinden het spijtig dat de uitbreiding van de Albert Heijn aan de Markt lijkt te zijn afgeketst 
waardoor het opknappen van de betrokken panden uit beeld dreigt te raken. De ChristenUnie wil 
dat het college dit proces vlot trekt. Wij horen graag of het college bereid is om zich hiervoor in te 
spannen. 

Zorg in en voor Gouda
Politiek gaat over veel meer dan groen, blauw of stenen. Mensen staan voor de ChristenUnie 
voorop. We zijn daarom blij met de totstandkoming van het Actieplan Dakloosheid, het Preventie-
akkoord, Campus Gouda en de totstandkoming van een centraal loket voor alle hulpvragen. 
Tegelijkertijd blijven we aandacht vragen voor het belang van normalisatie; niet ieder probleem 
vraagt direct om de inzet van een professional. Als ChristenUnie geloven we in zorg voor elkaar, 
bijvoorbeeld via de inzet van een burgervoogd of  Kamers met Aandacht. Graag ontvangen we ten 
aanzien van de Kamers met Aandacht een mondelinge reactie op de door ons ingediende vragen. 

VN-verdrag

Wij hechten er grote waarde aan dat iedereen in Gouda mee kan doen. Ook mensen die 
rolstoelafhankelijk zijn of een andere beperking hebben. De raad heeft in 2020 (28 oktober 2020) 
unaniem een motie aangenomen waarin het college wordt opgeroepen om met een concreet plan 
te komen voor de uitvoering van het VN-Verdrag Handicap. Als ChristenUnie zijn we benieuwd naar 
de voortgang op dit onderwerp. We willen geld vrij maken zodat er capaciteit beschikbaar komt om 
te zijner tijd daadwerkelijk aan de slag te gaan met de uitvoering van het plan. 

Taalhuis 

We willen ook slagen maken bij de aanpak van Laaggeletterdheid. In Gouda is maar liefst 22% van de 
beroepsbevolking laaggeletterd; een schokkend aantal mensen dus! We horen graag op welke wijze 
we wat het college betreft als Gouda extra kunnen investeren in het Taalhuis om laaggeletterdheid 
omlaag te krijgen. 

Veiligheid

Als ChristenUnie koesteren we het beeld van Gouda als  een prachtige historische stad waar het fijn 
is om te wonen. Tegelijkertijd is dat geen vanzelfsprekendheid. Ook in Gouda is sprake van 
ondermijnende activiteiten zoals drugshandel en witwassen. We moeten daarin niet naïef zijn. We 
willen daarom een krachtdadige aanpak van ondermijning. Het is goed wanneer we daar als 
gemeenteraad onze nek voor uitsteken en grenzen durven stellen. Als ChristenUnie willen we extra 
geld vrij maken voor de aanpak van ondermijning. Wij horen graag van het college op welke wijze de 
aanpak van ondermijning hiermee geïntensiveerd kan worden. 

Ambtelijke capaciteit

In algemene zin vragen wij ons af of de ambtelijke capaciteit voldoende is om de uitdagingen waar 
Gouda voor staat waar te maken en de kwaliteit hoog te houden. Daarnaast maken wij ons zorgen 
over de grote schaal waarop inhuur van externen plaats vindt. Dit met het oog op het borgen van de 
continuïteit. Wat ons betreft is het wenselijk wanneer het college een analyse maakt van de 
beschikbare ambtelijke capaciteit, deze afzet tegen de capaciteit bij vergelijkbare gemeenten en 



inventariseert in hoeverre uitbreiding noodzakelijk is. Graag vernemen wij of het college daartoe 
bereid is. 

Ten slotte wensen we het college veel energie bij de eindspurt richting de 
gemeenteraadsverkiezingen in 2022.

ChristenUnie Gouda


